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Abstract: Children’s Centres are a new form of provision for young children and their 

families which aim to bring together early years education and care, health, welfare and 

family support services. This paper traces the history of the development of Children’s 

Centres, the research evidence underpinning them, and the policy context under the Labour 

government elected in 1997, and sets out the challenges for the research now commissioned. 

The policy drivers include childcare both as tackling child poverty and social exclusion and as 

social investment, integrated services, area-based strategies, and early years services within 

the context of family policy.  

 

 

Zusammenfassung: Die englischen Children's Centres: Integrierte Dienstleistungen für  

Kleinkinder 

Children’s Centres sind eine neue Form der Dienstleistung für Kleinkinder und ihre Familien. 

Ihr Ziel besteht darin, frühkindliche Erziehung mit Betreuung, Gesundheitsdienstleistungen, 

finanzieller Unterstützung und familienunterstützenden Maßnahmen zu kombinieren. Der 

Aufsatz zeigt die historische Entwicklung der Children’s Centres auf sowie die zugrunde 

liegenden Forschungsergebnisse und analysiert den politischen Kontext der 1997 gewählten 

Labour-Regierung. Des weiteren werden die aktuellen Herausforderungen für die 

Begleitforschung der Children’s Centres diskutiert.  

 

 

 


